

THE VINTAGE CARAVAN

Portals

Release date: 26.09.2025

PORtALS: A Journey Through Mind & Riffs!

Icelandic retro-fueled prog rock trio **THE VINTAGE CARAVAN** return with their sixth studio album, **Portals**, set for release on September 26, 2025 via Napalm Records! The band's previous studio album, **Monuments**, hit #21 on the German charts, marking a milestone in their evolution, and the new offering continues to solidify **THE VINTAGE CARAVAN**'s reputation as torchbearers of contemporary classic rock. Aside from their critically acclaimed releases, the band's electrifying live performances have mesmerized audiences at major festivals such as Wacken Open Air and Hellfest, as well as on international tours both as headliners and as support for the likes of progressive metal giants Opeth. **THE VINTAGE CARAVAN** will be celebrating the release of **Portals** with extensive headline tours in mainland Europe and the UK, announced for autumn 2025.

Portals kicks off with the haunting, soulful album opener "*Philosopher*", diving deep into introspective realms while elevated by the unmistakable voice of Opeth's Mikael Åkerfeldt. The track bridges generations of progressive rock as Åkerfeldt's iconic melancholy unites with the vibrant **THE VINTAGE CARAVAN** sound. Further highlights on the album include "*Crossroads*", which shines with a thunderous blend of retro riffs brought into present day, as well as the heavy-hitting anthem "*Alone*", showcasing soulful vocals and the raw, timeless rock energy that the band has truly mastered throughout their career so far. Tracks like "*Riot*" stand out as classic **THE VINTAGE CARAVAN** numbers, rich in bluesy psychedelia infused with modern intensity and irresistible riffs. Groovy closing track "*This Road*" wraps up **THE VINTAGE CARAVAN**'s versatile new opus, just before the one-hour mark.

Portals is another testament to **THE VINTAGE CARAVAN**'s endlessly creative, modern take on the psychedelic retro rock sound, cementing the band's leading position in the scene.

PURTALS: Rock, Riffs und volle Lautstärke!

Das isländische Retro-Prog-Rock-Trio **THE VINTAGE CARAVAN** kehrt mit seinem sechsten Studioalbum „*Portals*“ zurück, das am 26. September 2025 über Napalm Records erscheinen wird! Das Vorgänger-Album, „*Monuments*“, erreichte einen sensationellen Platz 21 in den deutschen Albumcharts und stellte einen wichtigen Meilenstein in der Entwicklung der Band dar. Und so festigt auch das kommende Studiowerk weiterhin den Ruf von **THE VINTAGE CARAVAN** als Vorreiter des zeitgenössischen Classic Rock. Neben ihren von Fans und Kritikern gefeierten Veröffentlichungen begeisterten mitreißende Live-Auftritte der Band das Publikum auf großen Festivals wie dem Wacken Open Air und dem Hellfest sowie auf internationalen Tourneen – sowohl als Headliner als auch als Support Act für die Progressive-Metal-Größe Opeth. Im Zuge der mit Spannung erwarteten Veröffentlichung von „*Portals*“ haben **THE VINTAGE CARAVAN** eine ausgedehnte Headliner-Tour durch Europa und Großbritannien für den Herbst 2025 angekündigt.

„*Portals*“ beginnt mit dem bewegenden, gefühlvollen Album-Opener „*Philosopher*“, der tief in introspektive Sphären eintaucht und dabei von der unverwechselbaren Stimme von Niemand Geringerem als Mikael Åkerfeldt von Opeth getragen wird. Der Song schlägt eine Brücke zwischen den Generationen des Progressive Rock, indem Åkerfeldts kultig-markante Melancholie mit dem lebendigen Sound von **THE VINTAGE CARAVAN** verschmilzt. Zu weiteren Album-Highlights zählen Tracks wie „*Crossroads*“, welcher mit einer tosenden Mischung aus Retro-Riffs in die Moderne katapultiert wird, oder die knallharte Hymne „*Alone*“, die gefühlvollen Gesang und die rohe, zeitlose Rock-Energie präsentiert, die die Band im Laufe ihrer bisherigen Karriere perfektioniert hat. Songs wie „*Riot*“ stechen als zukünftige Klassiker von **THE VINTAGE CARAVAN** hervor, reich an bluesig-psychedelischem Sound, moderner Intensität und unwiderstehlichen Riffs. Der groovige Schlusstrack „*This Road*“ rundet das vielseitige neue Werk von **THE VINTAGE CARAVAN** nach knapp einer Stunde perfekt ab!

„*Portals*“ ist ein weiteres Testament für **THE VINTAGE CARAVAN**s unendlich kreative, moderne Interpretation des psychedelischen Retro-Rock-Sounds und wird die führende Position der Band in der Szene ohne Zweifel festigen.